
Selvitys valtuustoaloitteiden käsittelystä 
 

Valtuustoaloitteet aiemmilta vuosilta 

1. Tiina Haapala – Vapaa sana -valtuustoryhmän aloite 27.3.2023 omaishoidon liputusviikoksi 
(184/2023) 

Vihdin voimassa olevan toimintasäännön §5 kohdan 10 mukaisesti kunnanjohtajalla on 
oikeus tehdä päätös kunnan liputuksista. Vihdin kunnan linjana on ollut liputtaa 
virallisina liputuspäivinä. Päälinjasta on poikettu muutamien poikkeustapauksien osalta. 
Aloitteiden esittämien liputuspäivien osalta ei ole tarvetta muuttaa liputuskäytäntöä.  

Kunnanjohtajan viranhaltijapäätös § 7 / 2024 

 

2. Tiina Haapala-vapaa sana -valtuustoryhmän aloite 12.6.2023 lasten oikeuksien viikon 
liputuksesta (310/2023) 

Vihdin voimassa olevan toimintasäännön §5 kohdan 10 mukaisesti kunnanjohtajalla 
on oikeus tehdä päätös kunnan liputuksista. Vihdin kunnan linjana on ollut liputtaa 
virallisina liputuspäivinä. Päälinjasta on poikettu muutamien poikkeustapauksien 
osalta. Aloitteiden esittämien liputuspäivien osalta ei ole tarvetta muuttaa 
liputuskäytäntöä. 

Kunnanjohtajan viranhaltijapäätös § 8/2024 

3. Tuija Sundgberg aloite 4.12.2023 Laajemman demokratian ja osallisuuden edistäminen 
Vihdin kunnan päätöksenteossa (557/2023) 

Vastauksena valtuustoaloitteeseen todetaan, että Vihdin kunnan valtuutetuille 
järjestettiin kysely elokuussa 2024, jossa tiedusteltiin valtuutettujen näkemyksiä eri 
toimielimien jäsenmäärän kasvattamiseen. Vastauksia saatiin yhteensä 25 
valtuutetulta mukaan lukien Keskustan valtuutetut, jotka antoivat ryhmävastauksen. 
Kyselyn pohjalta on todettavissa, että vastanneista valtuutetuista pääosa ei 
kannattanut toimielimien kasvattamista aiemmasta. 70% vastanneista koki. että 
kunnanhallituksen jäsenmäärä on nykyisellään sopiva. Myöskään lautakuntien osalta 
ei enemmistön mielestä ollut tarvetta jäsenmäärän kasvattamiselle.  

Tarkastuslautakunnan jäsenmäärän näki sopivasti 52% vastaajista ja 10 vastaajaa 
esitti lautakunnan jäsenmäärän kasvattamista. Tarkastuslautakunnan jäsenmäärän 
kasvattaminen on perusteltua, sillä tarkastuslautakunnalla on Vihdin kunnassa 
perinteisen sisäisen valvonnan tehtävän lisäksi merkittävä valmisteleva rooli, minkä 
vuoksi jäsenmäärän kastattaminen mahdollistaa paremmin tehtävien jakautumisen 



tarkastuslautakunnan jäsenten kesken. Tämän pohjalta esitetään, että tehtäessä 
hallintosääntöön muutoksia syksyllä 2024, huomioitaisiin samassa yhteydessä 
tarkastuslautakunnan jäsenmäärän kasvu viidestä seitsemään jäseneen.   

Kuntalain 16§:n mukaisesti valtuutettujen määrästä päättää valtuusto. Valtuutettuja 
valitaan pariton lukumäärä ja laki säätää valtuutettujen vähimmäismäärästä, jota 
sovelletaan kunnan valtuutettujen määräksi, jollei kunta ole tehnyt erillistä päätöstä 
kunnan valtuutettujen määrästä. Lain mukaan 20 001 – 50 000 asukkaan kunnissa 
valtuutettujen määrä on 43, jollei asiasta ole tehty poikkeavaa valtuutettujen määrää 
korottavaa päätöstä. 50 001- 100 000 asukaan kunnissa valtuutettujen lukumäärä on 
51. Vihdin kunnan valtuutettujen lukumäärä on 43. Koska kunnan asukasmäärä on 
noin 28 500, on perusteltua pitää valtuutettujen määrä ennallaan 43:ssa. Samalla on 
huomioitava, että vaikka valtuutettujen määrä on jo pidemmän aikaa ollut vastaava, 
ei myöskään kunnan kokonaisasukasmäärä ole kyseisenä aikana kasvanut 
merkittävästi. Valtuuston ja lautakuntien koon arviointia kannattaa tulevina vuosina 
tehdä valtuustokausittain ja asukasluvun kasvaessa tavoitellusti, on odotettavaa, että 
tulevaisuudessa valtuutettujen määrää on tarpeen nostaa. 

Aloitetta käsitellään kunnanhallituksen kokouksessa 16.9.2024 § 

Valtuustoaloitteet ajalta 1.1. -30.6.2024 

1.Nuorisovaltuuston aloite 29.1.2024 Skeittihallin suunnitteleminen ja toteuttaminen 
Vihtiin (72/2024)  
 
Elinvoimalautakunta päätti yksimielisesti palauttaa asian uudelleen valmisteluun. 
Selvitetään, onko olemassa olevaa hallia, joka voisi toimia skeittihallina. 

Aloitteen käsittely on kesken 

Elinvoimalautakunta 13.8.2024 § 79 

 

2.Keskustan valtuustoryhmän aloite 29.1.2024 Vihdin kunnan tapahtumaviestinnän 
selkiyttämiseksi (75/2024) 
 
Vastauksena valtuustoaloitteeseen todetaan, että valtuustoaloite nostaa esiin 
viestinnän merkityksen tapahtumien järjestelyissä. Aloitteessa on esitetty, että kunta 
laatii viestintäohjeistuksen tapahtumille, joiden järjestelyissä kunta on tavalla tai 
toisella mukana. Ohjeistuksen on toivottu pitävän sisällään vähimmäisvaatimukset 
tiedottamiselle ja ottavan huomioon esteettömyyden myös viestintäkanavien suhteen.  



Tapahtumaviestinnän tavoitteena on, että se tavoittaa mahdollisimman tehokkaasti 
tapahtuman kohderyhmät ja tukee siten itse tilaisuuden onnistumista. Viestintää tulee 
räätälöidä eri tarpeiden mukaan, ja sen tulee olla saavutettavaa.  
Aloitteen myötä Vihdin kuntaan on laadittu viestintäohjeistus, joka koskee kunnan 
kokonaan tai osittain järjestämiä tapahtumia ja tilaisuuksia. Mikäli kunta on 
tapahtuman tai tilaisuuden osajärjestäjä, kunnan yhteyshenkilö huolehtii, että 
käytännön järjestelyistä vastaava taho saa ohjeen käyttöönsä.  
Aktiivinen viestintä tukee tapahtuman tai tilaisuuden onnistumista. Viestintä levittää 
tapahtumasta tietoa sen kohderyhmille ja kasvattaa kiinnostusta sitä kohtaan ennen 
tapahtumaa, sen aikana ja sen jälkeen. Askelmerkit onnistuneeseen 
tapahtumaviestintään löytyvät kunnan uudesta tapahtumaviestinnän ohjeesta. 
Kunnanhallitukselle ja edelleen kunnanvaltuustolle on esitetty, että ne merkitsevät 
tiedoksi laaditun tapahtumaviestinnän ohjeen.  
 
Aloite käsitellään kunnanhallituksen kokouksessa 16.9.2024 § . 
 
 
3.Vihreiden valtuustoryhmän aloite 18.3.2024 Lukutaidon kehittäminen (125/2024) 
 
Vastauksena valtuustoaloitteeseen todetaan, että aloite on merkittävä, ja aihe on ollut 
esillä valtakunnallisesti. Kansallisessa lukutaitostrategiassa 2030 todetaan, että 
monipuolinen lukutaito on sekä turvallisen yhteiskunnan että toimivan demokratian ja 
tasa-arvon perusta ja, että jokaisella lapsella, nuorella ja aikuisella tulee olla oikeus 
monipuoliseen lukutaitoon ja sen vahvistamiseen. Kansallisen lukutaitostrategia 2030 
tunnustaa lukutaidon merkityksen kaikilla aloilla ja sen tavoitteena on, että jokainen 
saa tukea ja vahvistusta omalle lukutaidolleen läpi koko elämän. Lukutaito nähdäänkin 
laajasti hyvinvoinnin, osallisuuden mahdollistamisen ja kaiken oppimisen perustana. 
Strategiaan on sisällytetty alue- ja kuntatason toimia, joilla edistetään lukutaitoa 
tukevia paikallisia rakenteita.  
 
On huomioitavaa, että jokaisessa ikäryhmässä on heitä, joilla on arjen tilanteisiin 
riittämätön lukutaito, mutta erityisesti nuorten keskuudessa lukutaito on merkittävästi 
heikentynyt vuosituhannen alusta lähtien. Pisatulosten mukaan lukutaito on 
riittämätön jo noin 14 prosentilla nuorista. Tutkitusti lukutaidolla on vahva yhteys 
yksilön elämässä pärjäämiseen; mahdollisuuksiin selviytyä koulunkäynnistä, 
opiskelusta, työelämästä sekä toimimisesta aktiivisena yhteiskunnan jäsenenä. 
 
Vihdissä on voimassa oleva kuntastrategia vuosille 2022-2025 sekä laaja 
hyvinvointikertomus vuosille 2021-2025. Päivitystyön yhteydessä tulee pohdittavaksi 
lukutaitotyön sisällyttäminen osaksi strategisia suunnitelmia; tavoitteiden asettaminen 
sekä seuraamiseen käytettävät mittarit/ menetelmät. Kunnalla on valmius kartoittaa 



myös kolmannen sektorin toimijoiden halukkuus osallistua yhteistyöhön lukutaidon 
edistämiseksi.  
Aloitteen mukaisen, laajan ja systemaattisen, lukutaitotyön käynnistäminen kunnassa 
edellyttää kuitenkin sekä päätöksentekijöiltä että kunnan eri hallinnonalojen toimijoilta 
asian näkemistä yhteisenä työnä ja lisäksi sopimista lukutaitotyön tavoitteista ja 
seuraamisessa käytettävistä mittareista. Opetushallitus järjestää Lukutaidon 
kuntafoorumin 30.9.2024, jossa esitellään loppusyksyllä julkaistavaa Lukeva kunta -
suunnittelutyökalua ja kunnille suunnattua valtionavustushakua osana Kansallisen 
lukutaitostrategian 2030 toimeenpanoa. Vihdin opetuspalveluista osallistutaan 
kuntafoorumiin. Lukutaito-ohjelmasta löytyy lisätietoa osoitteesta Lukutaito-ohjelma | 
Opetushallitus (oph.fi).  
 
Valtionavustuksen hakemisesta kunnan tulee tehdä periaatepäätös jo lokakuun 2024 
aikana ja strategisten linjausten osalta laajan hyvinvointikertomustyön sekä 
kuntastrategiatyön käynnistyessä. 
 
Sivistyslautakunta 3.9.2024 § 38  
Kunnanhallitus 16.9.2024 § 
 
4.Sosialidemokraattisen valtuustoryhmän aloite 10.6.2024 Maksuttomuuden 
säilyttämisestä toisen asteen oppilaitoksissa (274/2024) 
 
Vastauksena valtuustoaloitteeseen todettakoon, että se on hyvin ajankohtainen ja 
vastaavia aloitteita on tehty useissa kunnissa ympäri Suomea. Tilanne on vielä kuitenkin 
epäselvä päätöksen toimeenpanon ja toteutuksen osalta, kuten aloitteessakin on tuotu 
esille. Opetus- ja kulttuuriministeriön webinaarissa 24.4.2024 kerrottiin, että 
oppivelvollisuuslain 16 § muutos tulee eduskunnan käsiteltäväksi syksyllä 2024. 
Valtiovarainministeriön 8.8.2024 antamassa budjettiehdotuksessa vuodelle 2025 
esitetään, että toisen asteen oppimateriaalit säilyisivät jatkossakin maksuttomina ja 
säästöt tehtäisiin toisen asteen koulutuksen hankerahoituksesta ja ammatillisen 
koulutuksen strategiarahoituksesta. Hallitus käsittelee talousarvioesitystä 
budjettiriihessään 3.–4.9.2024 ja myöhemmin valtioneuvoston yleisistunnossa. 
 
Toisen asteen maksuttomuuden säilyttämisestä on tehty päätös hallituksen 
budjettiriihessä, joten aloite voidaan todeta loppuun käsitellyksi. 
 
Sivistyslautakunta 3.9.2024 § 39 
Kunnanhallitus 16.9.2024 § 
 
 



5.Vihreiden valtuustoryhmän aloite 10.6.2024 Varhaiskasvatuksen laadun takaamisesta 
(279/2024) 
 
Sivistyslautakunta päätti vastata valtuustoaloitteeseen esittelytekstin mukaisesti 
seuraavasti: Valtioneuvoston asetus varhaiskasvatuksesta määrittelee päiväkotien 
suhdeluvut eri ikäisten lasten osalta seuraavasti: Päiväkodissa tulee kasvatus-, opetus- 
ja hoitotehtävissä olla vähintään yksi henkilö, jolla on varhaiskasvatuslain (540/2018) 
26–28 §:ssä säädetty ammatillinen kelpoisuus, enintään seitsemää enemmän kuin viisi 
tuntia päivässä varhaiskasvatuksessa olevaa kolme vuotta täyttänyttä lasta kohden. 
Enintään neljää alle kolmivuotiasta lasta kohden tulee päiväkodissa kasvatus-, opetus- 
ja hoitotehtävissä olla vähintään yksi henkilö, jolla on edellä tarkoitettu ammatillinen 
kelpoisuus. (30.12.2019/1586). Päiväkodissa tulee kasvatus-, opetus- ja hoitotehtävissä 
olla vähintään yksi henkilö, jolla on 1 momentissa mainittu ammatillinen kelpoisuus 
enintään 13 enintään viisi tuntia päivässä varhaiskasvatuksessa olevaa kolme vuotta 
täyttänyttä lasta kohden. 
 
Vihdin varhaiskasvatus on järjestetty tämän valtioneuvoston asetuksen mukaisesti ja 
ryhmät muodostetaan päiväkoteihin tätä asetusta noudattaen. Lisäksi noudatetaan 
varhaiskasvatuslain 35 §:n kohtaa, jossa on maininta, että päiväkodin yhdessä ryhmässä 
saa olla yhtä aikaa läsnä enintään kolmea varhaiskasvatuksen tehtävissä olevaa 1 
momentissa tarkoitettua henkilöä vastaava määrä lapsia.  
Varhaiskasvatuslaki 35 § määrää valtioneuvoston asetuksen lisäksi seuraavaa: Jos 
päiväkodissa on yksi tai useampi vammainen tai 15 a §:n 2 tai 3 momentissa tarkoitetun 
tuen tarpeessa oleva lapsi, on tämä otettava huomioon lasten taikka 1 momentissa 
tarkoitettujen henkilöiden lukumäärässä, jollei päiväkodissa ole tällaista lasta varten 
avustajaa. Avustajaa ei lueta 1 momentissa tarkoitettuun 
mitoitukseen. (16.12.2021/1183). 
Vihdin varhaiskasvatus on pyritty järjestämään siten, että tehostetun ja erityisen tuen 
lapsia varten on päiväkodissa avustavaa henkilökuntaa ja kaikista haastavimpiin ryhmiin 
on palkattu myös resurssilastenhoitajia. Vihdin päättäjät ovat olleet ymmärtäväisiä 
tuen tarpeisten lasten määrän lisääntymisen osalta ja varhaiskasvatus on saanut 
1.1.2023 alkaen kolme uutta varhaiskasvatuksen avustajan tehtävää, joten 
varhaiskasvatuksessa on käytössä 32 vakituista varhaiskasvatuksen avustajaa. Lisäksi 
varhaiskasvatukseen on pystytty palkkaamaan tasa-arvohankkeiden kautta vuosittain 
10-14 resurssilastenhoitajaa ja/tai avustajaa kaikista haastavimpiin lapsiryhmiin. Näiden 
resurssilastenhoitajien avulla varhaiskasvatuksessa on nimenomaan pystytty 
pienentämään suhdelukua ryhmissä, vaikka lasten määrää ei ole pienennetty.  
 
Vuoden 2025 alusta alkaen tilanne on kuitenkin haastava, koska tasa-arvohankkeiden 
kautta ei rahoitusta enää tule samassa suhteessa kuin aikaisemmin. Jos aikaisemmin 
näillä hankerahoilla on palkattu tuo 10-14 resurssilastenhoitajaa niin vuodelle 2025 

https://www.finlex.fi/fi/laki/ajantasa/2018/20180540#P26
https://www.finlex.fi/fi/laki/ajantasa/2018/20180540#P26
https://www.finlex.fi/fi/laki/ajantasa/2018/20180753#a30.12.2019-1586
https://www.finlex.fi/fi/laki/ajantasa/2018/20180540#a16.12.2021-1183


näillä rahoilla pystytään palkkaamaan vain kolme hoitajaa kymmeneksi kuukaudeksi. 
Tämän vuoksi vuoden 2025 talousarviossa haetaan varhaiskasvatukseen kahdeksan 
resurssilastenhoitajan tehtävää, jotka toimivat kaikista haastavimmissa lapsiryhmissä 
tukea tarvitsevien lasten apuna ja silloin näiden lapsiryhmien suhdelukua saadaan 
pienennettyä.  
 
Sivistyslautakunta 3.9.2024 § 37  
Kunnanhallitus 16.9.2024 § 
 
6.Kristillisdemokraatit valtuustoryhmä -Tiina Haapala valtuustoryhmän aloite 10.6.2024 
Vihdin kunnanhallituksen jäsenten määrän nostamisesta 9-13 jäseneen (273/2024) 
 
Katso listan kohta 3.  
Aloite käsitelty kunnanhallituksessa 16.9.2024 §  
 
7.Vihdin nuorisovaltuuston aloite 10.6.2024 Nuorisovaltuuston edustajan puhe- ja 
läsnäolo-oikeudesta kunnanhallituksen kokouksiin (275/2024) 
 
Kunnanhallitus päätti vastata nuorisovaltuuston antamaan aloitteeseen seuraavasti: 
Kuntalaki (410/2017) §26 sääntelee nuorisovaltuustosta. Pykälän mukaan 
kunnanhallituksen on asetettava nuorisovaltuusto tai vastaava nuorten 
vaikuttajaryhmä nuorten osallistumis- ja vaikuttamismahdollisuuksien varmistamiseksi. 
Tämän lisäksi kunnanhallituksen on huolehdittava nuorisovaltuuston 
toimintaedellytyksistä. Laissa säädetään, että nuorisovaltuustolle on annettava 
mahdollisuus vaikuttaa kunnan eri toimialojen toiminnan suunnitteluun, valmisteluun, 
toteuttamiseen ja seurantaan asioissa, joilla on merkitystä kunnan asukkaiden 
hyvinvointiin, terveyteen, opiskeluun, elinympäristöön, asumiseen tai liikkumiseen sekä 
muissakin asioissa, joiden nuorisovaltuusto arvioi olevan lasten ja nuorten kannalta 
merkittäviä. Nuorisovaltuusto tulee ottaa mukaan lasten ja nuorten osallistumisen ja 
kuulemisen kehittämiseen kunnassa.  
 
Nuorisolain (1285/2016) §24 täydentää kuntalain säädöstä toteamalla, että sen lisäksi, 
mitä tässä laissa tai muualla laissa säädetään, kunnan ja valtion viranomaisen tulee 
tarjota ja järjestää nuorille mahdollisuus osallistua ja vaikuttaa paikallista, alueellista ja 
valtakunnallista nuorisotyötä ja -politiikkaa koskevien asioiden käsittelyyn tai heitä 
tulee muutoin kuulla mainituissa asioissa. Lisäksi nuoria on kuultava heitä koskevissa 
asioissa. 
 
Lakisääteisesti nuorille on säädetty vahva oikeus vaikuttaa kuntalaisia ja erityisesti 
nuoria koskeviin asioihin. Vihdin kunnassa nuorisovaltuustolla on ollut pitkään oikeus 
saada edustus läsnäolo- ja puheoikeudella lautakuntiin sekä kunnanvaltuustoon. Tämän 



lisäksi on järjestetty jo perinteeksi muodostunut yhteinen vuosittainen tilaisuus 
valtuutettujen ja nuorisovaltuuston kesken. Lisäksi nuorisovaltuuston kanssa on sovittu 
kahdesti vuodessa kunnanhallituksen kanssa järjestettävistä tilaisuuksista, joissa 
käsitellään nuoria koskevia teemoja. Nuorisovaltuuston edustajalla on 
kunnanhallituksen puheenjohtajan kutsusta mahdollisuus osallistua kunnanhallituksien 
kokouksiin, silloin kun kunnanhallituksen puheenjohtaja on katsonut nuorisovaltuuston 
edustajan läsnäolon kokouksessa tarpeelliseksi.  
 
Edellä mainittujen rakenteellisten tapaamisten lisäksi nuorisovaltuustoa on kuultu ja 
heiltä on pyydetty lausuntoa useisiin ajankohtaisiin kuntaa koskeviin asioihin mukaan 
lukien kaavoitus, hyvinvointisuunnitelmat ja strategiat. Nuorisovaltuustolla on ollut 
mahdollisuus tehdä myös omia valtuustoaloitteita.  
Vihdin kunnassa nuorten osallisuus nähdään kunnan ja kuntalaisten kannalta tärkeäksi 
teemaksi, jonka toteuttamiseksi vaaditaan rakenteellisen läsnäolo-oikeuden lisäksi 
säännönmukaista yhteydenpitoa nuorisovaltuuston ja yleisesti nuorten sekä 
viranhaltijakunnan ja luottamushenkilöiden välillä.  
 
Kunnanhallituksessa käsitellään monia nuoria koskettavia asioita, joista merkittävää 
osaa käsitellään kunnanhallituksen lisäksi lautakunnissa tai kunnanvaltuustossa. 
Nuorisovaltuuston läsnäolo-oikeuden lisääminen kunnanhallitukseen ei näin ollen lisäisi 
merkittävästi nuorison osallisuutta päätöksentekoon heitä koskevissa asioissa. 
Läsnäolo-oikeuden lisäämisen sijaan on tärkeää pitää huolta siitä, että keskusteluyhteys 
poliittisen päätöksenteon, viranhaltijakunnan ja vaikuttamistoimielimien välillä säilyy 
hyvänä ja huomioidaan tulevassakin päätöksenteossa.  
 
Esitetyn johdosta kunnanhallitus päätti, ettei myönnä nuorisovaltuustolle läsnäolo- ja 
puheoikeutta kokouksiinsa. Kunnanhallituksen puheenjohtaja voi tulevaisuudessakin 
päätöksellään kutsua nuorisovaltuuston edustajan niihin kokouksiin, joissa käsitellään 
asioita, joiden käsittelyn aikana nuorisovaltuuston edustajan tulisi olla paikalla. 
 
Kunnanhallitus 2.9.2024 § 190.  
 
8.Valtuutettu Arja Uusitalon aloite 10.6.2024 Puututaan ympäristömme töhrimiseen 
sekä Harjun ulkokuntosalin up-gradeaminen (281/2024) 
 
Mahdollisista töhrimistapauksista olisi hyvä tehdä ilmoitus kuntaan sekä poliisille. Näin 
saadaan näkyvyyttä rikkomuksiin ja mahdollisesti myös tekijät vastuuseen sekä 
korvaamaan rahalliset menetykset. 
 
Kameravalvonnan mahdollisuutta on mahdollista selvittää tarvittaessa valituille 
kohteille.   Ennaltaehkäisevästi voidaan valittuihin rakenteisiin esim. leikkipuistoissa 



asentaa kyltit, joissa kehotetaan käyttäjiä jättämään leikkipaikka myös seuraaville yhtä 
siistinä. 
Helsingissä ”stop töhryille -hanke” aloitettiin vuonna 1998, mutta hanke on sittemmin 
lopetettu. Stop töhryille -hankkeen toimintaperiaatteena oli, että Helsingin kaupunki 
ostaa yksityiseltä yritykseltä vartiointipalveluita valvomaan kaupungin omistamien 
kiinteistöjen sekä kaupungille kuulumattomien kiinteistöjen siisteyttä. Hankkeen 
kustannukset olivat vajaa miljoona euroa vuodessa. Vaikka Vihdin kunta on 
huomattavasti pienempi, noussevat mahdolliset kustannukset liian korkeiksi, jotta 
saavutettaisiin nollatoleranssi töhrimisen estämiseksi.   
 
Vihdin kuvataidekoulun kanssa on keskusteltu yhteistyöstä seinämaalausten 
toteutuksesta oppilastöinä graffiti-herkimmille paikoille, esim. kevyen liikenteen 
tunneleihin.  Vihdin kuvataidekoulu suhtautuu yhteistyöhön asiassa positiivisesti ja 
asiaa jatkovalmistellaan etsimällä sijainteja, joissa tällainen projekti olisi turvallista 
toteuttaa. 
Nummelanharjun ulkokuntosalin päivittäminen on parhaillaan työn alla ja 
ulkokuntosalilaitteiden tarjouskilpailu on avautunut ma 2.9.2024. Kilpailutus päättyy 
19.9.2024 ja uusien kuntosalilaitteiden asennus toteutetaan loppuvuonna 2024, mikäli 
sääolosuhteet eivät pakota siirtämään asennusta keväälle 2025. 
 
Elinvoimalautakunta 10.9.2024 § 91 
Kunnanhallitus 16.9.2024 § 
 
9.Valtuutettu Noora Jussilan aloite 10.6.2024 Vihti mukaan Urhean yläkouluverkostoon 
(276/2024) 
 
Vastauksena valtuustoaloitteeseen todetaan, että viime aikojen koulutussosiologisessa 
tutkimuksessa painotetun opetuksen luokat ovat joutuneet kriittisen tarkastelun 
kohteeksi. Julkisessa keskustelussa on ollut esillä huoli koulutuksen eriytymisestä. 
Kunnissa on ollut pikemminkin pyrkimys luopua kuin lisätä painotetun opetuksen 
luokkia. Vihdissä on ollut aikoinaan muutama painotetun opetuksen luokka, mutta 
niistä on luovuttu. Painotettuihin luokkiin resursoiminen vie resurssia muulta 
opetukselta. 
Vihdin kaikilla yläkouluilla on pyritty tukemaan tavoitteellisesti urheilevia nuoria 
mahdollistamalla heille osallistuminen oman urheilulajinsa harjoituksiin. Erityisistä 
järjestelyistä on sovittu kouluilla yksilökohtaisesti tavoitteellisesti urheilevan nuoren ja 
tämän perheen kanssa.  
 
Tiistaiaamuisin jokaisen Vihdin yläkoulun lukujärjestykseen on varattu oppilaille 
mahdollisuus osallistua lajiharjoitteluun omatoimisesti ennen koulupäivän alkamista 
(Urhea-toiminnassa mukana olevissa kunnissa aamutreenit). Sitä varten on varattuna 



tila Etelä-Nummelan liikuntahallilta (Aura Light Certos Arena) klo 7.45-8.45. Paikalla on 
liikunnanohjaaja valvomassa toimintaa.  
 
Lisäksi oppilaille on pyritty järjestämään mahdollisuuksia harjoittaa omaa lajiaan 
koulupäivän aikana valinnaisainekurssien kautta. Esimerkiksi Nummelanharjun ja 
Kuoppanummen yläkouluilla on yhteinen valinnaisainekurssi, joka on toteutettu Urhea-
toiminnan kaltaisena yhteistyössä Kisakallion kanssa. Vihdin koulut ovat myös mukana 
Harrastamisen Suomen mallissa (Hobby Hour), joka tarjoaa maksuttomia ja kaikille 
avoimia liikuntaharrastuksia koulupäivien yhteydessä. Vihdin kunta panostaa tähän 
toimintaan taloudellisesti merkittävällä summalla. Lisäksi kouluilla tuetaan liikkumista 
mm. liikuntavälituntien ja - teemapäivien muodossa.  
 
Urhea -toiminnassa lajiharjoitukset toteutetaan tiiviissä yhteistyössä eri 
liikuntaseurojen kanssa. Kaupunkien seuratoiminnassa on palkattuna vakinaisia 
työntekijöitä, joka mahdollistaa heillä tiiviin yhteistyön. Vihdissä toimivilla seuroilla on 
hyvin vähän vakinaisesti palkattuja työntekijöitä, eli toimijat ovat pääsääntöisesti 
vapaaehtoisia ja käyvät päivätyössä muualla. Lisäksi kunnan liikuntatilat ovat myös 
hyvin tiiviissä käytössä, eikä vapaita vuoroja tahdo löytyä. Vihdin neljällä eri yläkoululla 
on lisäksi hyvin erilaiset lähtökohdat toteuttaa Urhean kaltaista toimintaa erityisesti 
tilojen suhteen, mikäli ajatellaan Vantaan mallin kaltaista toimintaa, jossa mukaan 
Urhea-toimintaan on mahdollisuus osallistua jokaisella 7.–9. luokan oppilaalla omassa 
lähikoulussaan ilman erillisiä pääsykokeita. Oppilailta osallistuminen Urhea -toimintaan 
vaatii pitkäjänteistä sitoutumista koulutyön rinnalla. Useissa kunnissa/ kaupungeissa 
lajitreeneihin kulkeminen on myös mahdollista sisäistä joukkoliikennettä 
hyväksikäyttäen. Vihdissä vastaavanlaista mahdollisuutta ei ole. Kunnalta Urhea -
yläkouluverkoston toimintaan osallistuminen vaatisi taloudellista panostamista sekä 
laajempaa linjakeskustelua opetusjärjestelyihin liittyen.  
 
Vihdin yläkoulujen rehtoreiden kanssa (14.8.2024) pidetyssä palaverissa käsittelimme 
aloitetta ja pohdimme Urhea -yläkouluverkostoon liittymisen sijaan mahdollisuutta 
varata ensi lukuvuoden lukujärjestyksiin yhteen iltapäivään aikaa omatoimiselle 
lajiharjoittelulle (esimerkiksi keskiviikkoisin, tiistaiaamun lisäksi), jolloin koulupäivä 
päättyisi kaikilla oppilailla aikaisemmin. On kuitenkin muistettava, että Vihdin kouluissa 
on suuri määrä koulukuljetuksen piirissä olevia oppilaita ja sillä on merkittävä vaikutus 
koulujen lukujärjestysten suunnitteluun, koska koulukuljetukset ovat hyvin suuri 
kustannuserä kunnalle.  
 
Yläkouluverkostoon liittymisen sijaan esitämme, että ensi lukuvuoden 
valinnaisainetarjonta sekä lukujärjestystekniset asiat otetaan lähempään tarkasteluun 
tulevissa rehtorikokouksissa ja yhteistyöverkostoissa. 
 



Sivistyslautakunta 3.9.2024 § 40 
Kunnanhallitus 16.9.2024 § 
 
10.RKP:n valtuustoryhmän aloite 10.6.2024 Selvitetään mahdollisuus ottaa käyttöön 
Islannin- ja Planet Youth-malli lasten ja nuorten hyvinvoinnin edistämiseen (282/2024) 
 
Islannin mallia sovelletaan Vihdissä Harrastamisen Suomen mallina, jota ohjataan ja 
rahoitetaan kansallisesti. Malli on otettu käyttöön Vihdissä vuonna 2021. 
Harrastamisen Suomen mallia ylläpidetään ja kehitetään jatkossakin ja tuetaan sen 
avulla lasten ja nuorten tasa-arvoisia harrastusmahdollisuuksia sekä kokonaisvaltaista 
hyvinvointia. 
Aloite on loppuun käsitelty. 
 
Hyvinvointilautakunta 29.8.2024 § 37 
Kunnanhallitus 16.9.2024 § 
 
11.Kokoomuksen valtuustoryhmän aloite 10.6.2024 Lohjantien liikennejärjestelyiden 
parantamisesta (277/2024) 
 
Lohjantien on vanha kokoojakatu tyyppinen väylä, joka toimii joukkoliikenteen yhtenä 
pääyhteytenä. Lohjantie on nykyisellään kapea alle 7 metriä leveä kokoojakatu, eikä 
täytä leveyden puolesta joukkoliikenteen pääliikenneväylän vaatimuksia. Lohjantiellä 
kiinteistöt ja rakennukset rajautuvat paikoitellen hyvin lähellä nykyistä katualuetta. 
Lohjantien katualueen leventäminen vaatii asemakaavamuutoksen, jota ei ole 
kaavoitusohjelmassa.  

Rakenteellisesti korotettuja hidasteita ei suositella toteutettavaksi joukkoliikenteen 
pääreiteillä. Rakenteellisesti korotettu hidasteet aiheuttavat melu- ja tärinähaittoja 
rakennuksille, jotka sijaitsevat kadun välittömässä läheisyydessä. Lohjantien yhdistetyn 
kävely- ja pyöräilyväylän leventäminen vaatii asemakaavamuutoksen ja hankkeen 
ottamisen kaavoitusohjelmaan ja tämän jälkeen tulee käynnistää koko kadun 
kokonaisvaltainen suunnittelu sisältäen kadun ylitysjärjestelyiden 
liikenneturvallisuuden parantamisen.  

Elinvoimalautakunta 13.8.2024 § 78 
Kunnanhallitus 16.9.2024 § 
   
12.SDP:n valtuustoryhmän aloite 10.6.2024 skeittipuiston rakentamisesta Otalammelle 
(278/2024) 
 
Aloite on annettu Kuntaympäristöpalveluiden valmisteltavaksi (Könönen) 
Asian valmistelu on kesken. 


